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ABSTRACT 
The Moffat creek area includes the Woodjam porphyry Cu-Au-Mo developed prospect.  
Between Moffat and Woodjam creeks, this prospect consists of six mineralized zones: 
Megabuck, Deerhorn, Spellbound, Southeast, Takom, and Three Firs. Till deposited 
during the Late Wisconsinan Fraser Glaciation is the predominant glacial sediment in 
the area. Landform-scale ice-flow indicators such as drumlins and crag-and-tail ridges, 
and outcrop-scale features such as striations, demonstrate that ice initially flowed south-
southwest and later flowed north-northwest. Hummocky topography and eskers suggest 



that deglaciation was, at least in part, via downwasting of stagnant ice masses. 
Important accumulations of glaciofluvial sand and gravel deposits in the Horsefly River 
valley, and in lower volumes in the southwest part of the study area, represent sources 
of construction aggregate. Retreat-phase glaciolacustrine sediments were deposited in 
the Horsefly area and Beaver Creek valley at elevations of up to 800 m above sea level. 
These deposits could be contemporaneous with, and related to, higher water levels in 
the Fraser or Quesnel river systems during deglaciation and the formation of glacial 
Lake Fraser. Alternatively, they could be related to local damming of the Beaver Creek 
and Horsefly River drainages.  

RÉSUMÉ 
La région du ruisseau Moffat comprend le prospect mis en valeur de Woodjam qui est 
un gîte porphyrique de cuivre, or et molybdène. Ce prospect compte six zones 
minéralisées situées entre les ruisseaux Moffat et Woodjam : Megabuck, Deerhorn, 
Spellbound, Southeast, Takom et Three Firs. Le till mis en place pendant la Glaciation 
de Fraser du Wisconsinien supérieur est le sédiment glaciaire prédominant de cette 
région. Les indicateurs d’écoulement glaciaire à l’échelle des formes de terrain, tels que 
les drumlins et les structures en crag-and-tail, ainsi que ceux à l’échelle des 
affleurements rocheux, tels que les stries glaciaires, indiquent que le mouvement des 
glaces a tout d’abord été dirigé vers le sud–sud-ouest et subséquemment vers le nord–
nord-ouest. Les formes de terrain bosselées et les eskers donnent à penser que la 
déglaciation s’est effectuée en partie par un amaigrissement sur place de masses de 
glace stagnantes. D’importants dépôts de sable et gravier fluvioglaciaires dans la vallée 
de la rivière Horsefly et en moindre quantité dans le sud-ouest de la région à l’étude 
constituent des ressources en granulats. Dans la région de Horsefly et la vallée du 
ruisseau Beaver, des sédiments glaciolacustres ont été déposés pendant le retrait 
glaciaire jusqu’à une altitude de 800 m au-dessus du niveau de la mer. Ces dépôts 
glaciolacustres pourraient être contemporains et une conséquence des hauts niveaux 
d’eau dans les bassins versants du fleuve Fraser et de la rivière Quesnel lors de la 
déglaciation et de la formation du Lac glaciaire Fraser. Selon une autre hypothèse, ils 
pourraient être reliés au barrage local des eaux du ruisseau Beaver et de la rivière 
Horsefly. 
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Map Viewing Files 
The published map is distributed as a Portable Document File (PDF), and may contain a 
subset of the overall geological data for legibility reasons at the publication scale.  
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Surficial Data Model Information 
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